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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Önöknek nem fontos a daganatos betegek fájdalmának 
enyhítése? " 

Tisztelt Miniszter úr!

Az ENSZ Kábítószerügyi Bizottsága közel két év értekezés és vita után elfogadta az Egészségügyi 
Világszervezet ajánlását a kannabisz újrabesorolásáról. Ezzel elismerték a kannabisz gyógyászati
felhasználhatóságát, és számos nemzetközi jogi akadályt gördítettek el előle. Magyarország 
egyetlen európai uniós tagállamként a javaslat ellen szavazott.

Az EU Bizottság honlapján tették közzé, hogy kötelezettségszegési eljárás indul Magyarország 
ellen, amiért az EU közös, a kannabisz gyógyászati alkalmazását szorgalmazó álláspontja ellen 
szavazott az ENSZ-ben.

Számos kutatás bizonyította, hogy a kannabisz, annak hatóanyagai és az azok felhasználásával 
készült termékek több egészségügyi probléma kezelésére használhatók eredményesen és 
biztonságosan. Többek között a tumoros betegek fájdalmának csillapítására rendkívül hatásos. 
Akinek volt már a környezetében daganatos beteg, biztosan tudja, milyen óriási fájdalmakkal kell 
megküzdeniük, főleg az utolsó stádiumokban.

Úgy gondolom, senkinek, így önöknek sincs joguk elvenni tőlük az esélyt arról, hogy a fájdalmaikat
enyhítve viseljék ezt a halálos betegséget! Sem a betegektől, sem a családtagjaiktól, akinek óriási 
kín végignézni a szeretteik szenvedését.

Az Önök által „nemmel szavazott” javaslat szerint a kannabiszt csak a gyógyászati alkalmazással 
rendelkező kábítószerek között szabályozzák. Szó sincs tehát legalizációról, “csupán” a nemzetközi 
jogi akadály gördült el a gyógyászati felhasználás és annak további kutatása elől. Ezzel a kannabisz 
és hatóanyagai továbbra is nemzetközi szabályozás alá esnek. 



Felteszem tehát a kérdést, Önöknek nem fontos a daganatos betegek fájdalmának az 
enyhítése, vagy csupán ismét a dac, a nemtörődömség, és az önös érdekek mentén hoztak 
döntést? 

Köszönöm a választ!

Rig Lajos
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